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Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 2. december 2020 (18.00-21.00) 

 
Sted: Balleskolen. Vi mødes i Skovgården (6. årgang). 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Jacob Vestersager Engdal 

Dagsordensansvarlig: Susanne Gade Clausen 

Referent: Pia Nielsen 

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Susanne Gade Clausen, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik 

Rønne Antonsen, Ulrik Skousbøll Christensen, Jacob Vestersager Engdal, Rikke Kraskow, 

Rikke Bach Andersen 

Medarbejderrepræsentanter: Marianne Eriksen, Conni Maach 

Elevrepræsentanter: Caroline Wessby & Alexander Rahbeck (deltager i hele mødet) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Gry Sand Bøgh 

Gæst: Anne Buhl  

Afbud: Rikke K, Alexander 

 

REFERAT 
 

18.00-18.15 Intro 
(10 min) 

18.00-18.10 

Beslutning 

1. Velkomst og godkendelse af referatudkast af novembermødet 
v. Susanne 

 

I lighed med seneste møde gennemgår, justerer og godkender vi i dag det 

udsendte udkast til referat af mødet den 19. november. Bagefter vil det blive 

offentliggjort og lagt på skolens hjemmeside.   

 

Referat justeret og godkendt. 

 

Conni er konstitueret pædagogisk leder for Gry. 

Der vælges en ny medarbejderrepræsentant, som starter fra januarmødet.  

 

Bilag:  

Referat af SB-mødet den 19. november  

 
(5 min) 

18.10-18.15 

Beslutning 

 

2. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 

Punkt til eventuelt: Dorte. Tilbagemelding på nationale test 

 

Punkt 8 udgår, da elevrådet ikke har haft møde endnu. 
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Til orientering:  

• Der er indsendt høringssvar til lokalplan 12-029 vedr. bolig- og 

institutionsområde nord for Alfredsvej (Brunbakkevej) og yderligere 

bebyggelse i Astrid Lindgrens kvarteret 

 

Bilag: 

Høringssvar til lokalplan 12-029 

 
18.15-20.40 Punkter (145 min)  

(15 min) 

18.15-18.30 

Orientering 

3. Ledelsen her og nu… 
v. Pia, Gry og Vibeke 

 

Seneste nyt om evt. henvendelser, og hvad skolen arbejder med. Hvordan 

skolebestyrelsen kan blive en aktiv medspiller i den forbindelse.  

Punkter der blev fremlagt: 

− Ansættelser af barselsvikarer: Skriv til Pia, hvis I vil deltage. 15.12. 

(14.30-17.00) 

− Drøftelser i indskolingen omkring konflikthåndtering med børnene. 

Samarbejdet med forældrene om dette. Bestyrelsen viste interesse for 

emnet.  

 

På skolebestyrelsesmødet den 19. november så vi bl.a. data for 

medarbejderfravær, som var højt. Hvordan er situationen nu? 

Ledelsen fremlagde ledelsens refleksioner over de nuværende data for 

sygefravær, blandt andet kort sygefravær, langt fravær, COVID-19-symptomer 

og COVID-19 sygdom.  

 

I projektet ”Fælles om børn og unge i Balle” har der den 25. november været 

afholdt (virtuelt) møde, og bestyrelsen vil bl.a. gerne høre om ledelsens syn på 

projektet, skolens rolle, ambitionsniveau og tidsplan i den forbindelse?  

Vibeke har sendt materiale til bestyrelsen, og opfordrer til, at nogen fra SB 

deltager i planlægning af forældrearrangementerne. Projektet tages op igen i 

bestyrelsen, når der er nyt.  

 

Hvis der på mødet viser sig et større behov for drøftelse, må dette give anledning til 

behandling på et senere møde. 

 

Bilag: 

Sygefravær, opgørelse oktober 2020 

 
(30 min) 

18.30-19.00 

Drøftelse 

Beslutning 

4. Prioritering af opgaver, der ”står og tripper” 
v. Susanne 

 

På seneste møde blev ønsker til en ny prioritering for det fremadrettede 

arbejde i skolebestyrelsen indsamlet: 

• Elevplaner   
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• De stærke elever  

• Fysiske rammer (inde og ude)  

• Har vi en god skole?  

• Implementering af Meebook  

• Mobilpolitik 

• Vikardækning & -politik 

• Medarbejderfravær  

• Elevtrivsel  

• Alkoholpolitik  

• Drøftelse af kost/væske 

• Børnenes fritidstilbud  

• Formidling af Balleskolens vision  

 

Til dagens møde består forberedelsen i hver især at fokusere på 1 ønske fra 

denne liste på 13 emner, samt at forberede input eller spørgsmål til dette ene 

punkt. Sammen indkredser vi de max. 3 ønsker, som vi i resten af dette skoleår 

vil bestræbe os på først og fremmest at behandle.  

Bestyrelsen besluttede at prioritere disse 4 punkter, i denne rækkefølge: 

1. Mobilpolitik 

2. Elevplaner (herunder Meebook-implementering) 

3. De stærke elever 

4. Fysiske rammer ude & inde (især muligheder for aktiviteter udenfor, i 

pauserne. 

 

Derpå beslutter vi, hvordan vi fra januarmødet vil tage hul på behandlingen af 

det første emne. Der lægges op til, at nogen melder sig som ansvarlige for et 

sådant punkt.  

Vi starter med punktet mobiltelefoner.  

Susanne beslutter, hvordan bestyrelsen behandler punktet i januar (i 

samarbejde med Marianne og Rikke K og Conni).  

 
(30 min) 

19.00-19.30 

Drøftelse 

Beslutning 

 

 

5. Procedure for forældrehenvendelser 
v. Susanne 

 

Der foreligger nu et revideret udkast til princip og procedure. Det principielle 

består i at se henvendelserne til skolen som inspiration og anledning til at 

behandle et givent emne eller anlægge en særlig vinkel.  

 

En kort præsentation af bestyrelsen foreslås udarbejdet, evt. med foto, så den 

kan fremgå her: https://balleskolen.aula.dk/skolebestyrelsen. Det besluttes, 

hvem der kan sikre, at dette sker. 

Navneliste laves af kontoret og lægges på hjemmesiden.  

Desuden tager vi et gruppebillede når vi er samlet i januar. 

Mailadresse og telefonnummer til formanden er på oversigten.  

Ønske om en ’hovedpostkasse’ til skolebestyrelsen, hvis det er teknisk muligt.  

https://balleskolen.aula.dk/skolebestyrelsen
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Skolebestyrelsen drøfter og vedtager princip og procedure på baggrund af 

dette oplæg.  

 

Princippet er godkendt og lægges på hjemmesiden. 

Side 1 lægges på som princip.  

Side 2 lægges på som procedure under menupunktet Skolebestyrelsen.  

 

Bilag:  

Princip for henvendelser til skolen og dens bestyrelse (Revideret udkast til 

procedure) 

 
(40 min) 

19.30-20.10 

Orientering 

Drøftelse 

 

6. Skolens målsætninger og strategi for det faglige niveau (del 1) 
v. Susanne & Pia 

 

På et par af efterårets forældremøder har forældre forespurgt til skolens 

målsætninger og strategi for løft af det faglige niveau. Punktet her kan anskues 

i forlængelse af novembermødets oplæg fra skolechefen og skal give os indsigt 

i skolens faglige niveau, bredt set og med særlig fokus på mellemtrin og 

udskoling. Vi venter med at konkludere noget til et senere møde. 

 

Til brug for dagens møde ønsker bestyrelsen at se referater og handlingsplaner 

fra læringssamtaler mellem skoleledelse og forvaltning i forhold til 

kvalitetsmål. 

 

På mødet hører bestyrelsen input fra skoleledelsen, som besvarer: 

1) Hvordan har ledelsen behandlet spørgsmålene fra forældremødet i 

september om kvalitet i undervisningen og fagligt niveau? 

2) Hvordan forholder ledelsen sig til udvikling af den faglige kvalitet i 

undervisningen på Balleskolen? 

3) Hvilke indsatser har ledelsen i de senere år arbejdet med på baggrund 

af kvalitetsrapporterne og de øvrige måltal? 

4) Hvordan har ledelsen fulgt op på mål og delmål i den forbindelse? 

5) Hvad tænker ledelsen om resultaterne af henholdsvis 

trivselsmålingerne og brugertilfredshedsundersøgelsen 2020? 

 

Ledelsen fremlagde et oplæg, og bestyrelsen drøftede det.  

Ledelsen arbejder med fagligheden og er optaget af det. Der er et fokus på den 

enkelte elev, og at det enkelte barn bliver så dygtig som det kan.  

Bestyrelsen er i gang med en proces og beslutter, at punktet fortsættes på 

januarmødet.  

 

Til slut rundes punktet af med en stillingtagen til: Føler bestyrelsen sig 

tilstrækkeligt informeret, og hvilke supplerende oplysninger efterspørges til 

næste møde? 
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På næste møde drøftes området. Alle sender spørgsmål til Susanne, som 

bruger det i forberedelsen til januarmødet.  

 

Ønske til supplerende oplysninger til næste gang: 

Læringssamtalerne med forvaltningen. Hvordan fungerer de nu? 

Brugertilfredshedsundersøgelsen. Hvordan har skolen arbejdet med den fra 

2018, og hvordan har ledelsen planlagt at arbejde med den fra 2020? 

 

Som forberedelse til mødet opfordres alle til at orientere sig i bl.a. disse 

oplysninger: 

• Trivsel Balleskolen, faglig trivsel på mellemtrin og i udskoling (link)  - 

se svarfordeling vedr. blandt andet disse spørgsmål og bemærk også 

klassetrinsfordelingen af elever, der har svaret ”1) Aldrig” og ”2) 

Uenig”: 
o ”Er du glad for din skole” 

o ”Er du og dine klassekammerater med til at bestemme hvad I skal arbejde med i 

klassen” 

o ”Er undervisningen kedelig” 

o ”Er undervisningen spændende” 

o ”Hjælper dine lærere dig” 

o ”Jeg gør gode faglige fremskridt i skolen” 

o ”Jeg klarer mig godt fagligt i skolen” 

o ”Lykkes det for dig at lære det, du gerne vil, i skolen” 

o ”Lærerne er gode til at støtte mig og hjælpe mig i skolen, når jeg har brug for det” 

o ”Undervisningen giver mig lyst til at lære mere” 

 

• Resultaterne af ”Den landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse 

af folkeskolen 2020” (link)  - herunder  
”Ledelsens arbejde med det faglige niveau på skolen” 

o Alle skoler i hele landet 59% tilfredse eller meget tilfredse  

o Silkeborg: 60% tilfredse eller meget tilfredse 

o Balleskolen: 36% tilfredse eller meget tilfredse 

”Lærernes og pædagogernes arbejde med at udfordre dit barn fagligt” 

o Alle skoler i hele landet: 80% tilfredse eller meget tilfredse  

o Silkeborg: 83% tilfredse eller meget tilfredse 

o Balleskolen: 72% tilfredse eller meget tilfredse 

 

Bilag: 

• Referater og handlingsplaner fra læringssamtaler mellem skoleledelse 

og forvaltning i forhold til kvalitetsmål 

• Supplerende materiale eftersendes: Oplægget fra skolens ledelse 
 

(10 min) 

20.10-20.20 
Pause 

(15 min) 

20.20-20.35 

Motivation 

Drøftelse 

Beslutning 

 

7. Balleskolens børn i en Coronatid  
v. Marianne & Connie 

 

På de seneste skolebestyrelsesmøder blev der appelleret til, at skolebestyrelsen 

drøftede, hvordan bestyrelsen kan støtte skolen i en indskærpelse af de 

https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/743014.aspx/?dashboard=Trivsel
https://sim.dk/arbejdsomraader/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelsen-af-folkeskole-og-sfo/
https://sim.dk/arbejdsomraader/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelsen-af-folkeskole-og-sfo/
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nationale retningslinjer for test og selvisolation i forbindelse med 

hjemsendelse fra skole. 

 

Udsat til januar. 

 
(5 min) 

20.35-20.40 

Motivation 

Drøftelse 

Beslutning 

8. Elevrådet om opgaveforslaget fra sidst…? 
v. Vibeke & elevrådet 

 

På seneste møde blev aftalen, at elevrådsrepræsentanterne på dette 

bestyrelsesmøde kort ville informere den øvrige del af bestyrelsen om, 

hvordan elevrådet vil arbejde videre med de to opgaver, der var blevet stillet:  

• Elevernes oplevelse af forårets ”Coronaskole” 

• Elevernes oplevelse af udearealerne omkring skolen 

 
Elevrådet har ikke haft møde siden 19.11. så punktet gemmes til januarmødet.  

 
20.40-21.00 Outro 

(10 min) 

20.40-20.50 

Beslutning 

9. Punkter til næste gang & input til fællesmøde i februar 
v. Susanne 

 

Vi aftaler i hovedtræk punkterne til næste møde. Susanne udarbejder udkast 

til dagsorden. 

Fortsat: 

• Skolens målsætninger og strategi for det faglige niveau (del 2) 

Udsat fra december: 

• Balleskolens børn i en Coronatid 

• Tilbagemelding fra elevrådet: Svar på to spørgsmål 

• Tilbagemelding fra medarbejderne: Svar på to spørgsmål 

Nyt: (hvis der er tid) 

• Punkt valgt på decembermødet, som det første bestyrelsen vil tage fat 

på: Mobiltelefoner  

 

Angående februarmødet, som traditionen tro er et fællesmøde med vores 

samarbejdspartner, Skægkærskolen, skal vi her beslutte tilbagemelding: 

• Mødet flyttes til tirsdag den 23. februar (Skægkærskolens forespørgsel) 

• Afholdes som 1 times fællesmøde, og derpå 2 timer vores eget møde 

• Mødested forventes at blive Skægkærskolen, alternativt i et virtuelt 

mødeforum (eller omvendt) 

• Forslag til emne eller tema? Overvej gerne hjemmefra og giv input i 

dette møde, så vi kan melde tilbage til Skægkærskolens bestyrelse.  

 
(10 min) 

20.50-21.00 

Orientering 

10. Eventuelt  
 

Til slut: Formanden beder alle evaluere på dagens møde; hvad fungerede, hvad 

fungerede mindre godt, og hvordan kan vi i så fald tilgå det på kommende 
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møder. 

 

Dorte. Tilbagemelding på nationale test. Hvordan blev det i Corona-foråret? 

Mangler forældrene en tilbagemelding? Ledelsen undersøger det.  

 
 Kommende møder 

• Tirsdag den 26. januar 

• Tirsdag den 23. februar (fælles med Skægkærskolen) 

• Tirsdag den 23. marts 

• Tirsdag den 20. april 

• Onsdag den 19. maj 

• Mandag den 14. juni 
 

 


